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صفحه 3

آرمانملی:پس از تغییر در مدیریت سازمان اطلاعات سپاه موضوعاتی منتشر شد 
که تا پیش از این به صورت کامل تایید نشده بود. در 13 سال حضور حسین طائب در 
سازمان اطلاعات سپاه پرونده های زیادی بررسی و افرادی به عنوان متهم و مجرم 

شناخته شدند. پرونده اسفندیار رحیم مشایی از جمله این پرونده ها ...
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 یادداشت 2

عملکرد دولت و توقع مجلس

همینصفحه

سخــــن روز

صفحه11

یادداشت 1

مذاکرات  لحظات  بحرانی ترین  در  که  همان طور 
پیش بینی می کردم که حتی خارج از زمان باید به نتیجه 
برسد، تمام بحث تحلیلی ام این بود که گزینه دیگری وجود 
ندارد و گزینه عدم توافق برای هر دو طرف ایران و آمریکا 
بسیار پرهزینه است. با این استدلال همیشه گفته ام که 
امیدواری وجود دارد و مذاکرات باید به نتیجه برسد. اکنون 

هم آن دوره بحرانی که طرفین نسبت به ....

چراغ امید پرنورتر می شود

صفحه2

همینصفحه

سید مصطفی هاشمی طبا
فعال سیاسی

فرزاد فلاحیان 
مدیرحوزه کسب و کار

دولت الکترونیک و مانعی که نمایان شد 

مشخص نیست که هدف مجلس از اقدامات اخیر در قبال 
دولت و طرح استیضاح برخی وزرا چیست. اما آنچه مسلم 
است به نظر می رسد که مجلس به دنبال یک معجزه از 
سوی دولت است. دولت هم البته ابتدا به نوعی  وعده داد که 
مسائل و مشکلات کشور را به راحتی حل و فصل می کند. 

در حالی که مسائل و مشکلات در ایران ...

امروزه هوشمندسازی شهر ها در عصر فناوری و در 
سراسر جهان، در دستور کار دولت ها قرار دارد و میلیون ها 
نفر از طریق خدمات غیرحضوری و در قالب پلتفرم هایی 
خدمات غیر ضروری را به شهروندان ارائه می دهند. در 
حقیقت با پلتفرم ها و فضا های ابری که ایجاد شده، امروزه 

روند مراودات انسان ها، به طور کلی ...

یوسف مولایی
استاد دانشگاه

رئیسجمهور:

جامعهبا
اجرایعدالت
قواممییابد
رمزموفقیتنظام
انسجامقواتحتزعامت
رهبرمعظمانقلاباست

دولت الکترونیک و مانعی که نمایان شد چراغ امید پرنورتر می شود

همان طور که در بحرانی ترین لحظات مذاکرات پیش بینی می کردم که 
حتی خارج از زمان باید به نتیجه برسد، تمام بحث تحلیلی ام این بود که 
گزینه دیگری وجود ندارد و گزینه عدم توافق برای هر دو طرف ایران و 
آمریکا بسیار پرهزینه است. با این استدلال همیشه گفته ام که امیدواری 
وجود دارد و مذاکرات باید به نتیجه برسد. اکنون هم آن دوره بحرانی که 
طرفین نسبت به هم مواضع تندی داشتند و از همدیگر خیلی دور بودند، 
برطرف شده و ما داریم وارد مرحله ای می شویم که مذاکرات بسیار سازنده 
خواهد بود و حتما نتیجه بخش و زمانش هم خیلی طولانی نخواهد بود. 
برای اینکه طرفین به نوعی راه حل هایی برای مسائل اصلی که ماهیت 
سیاسی داشت، مثل ملاحظات ایران در مورد حذف نام سپاه پاسداران از 
لیست تحریم ها و همچنین تضمین آمریکا به ایران مبنی بر اینکه دیگر 
ازبرجام خارج نخواهد شد، پیدا کرده و حداقل مبانی و چارچوب راه حل ها 
تا حدی برای دو طرف روشن است. بنابراین به لحاظ سیاسی زمینه و اراده 
لازم برای اینکه توافقی صورت بگیرد بعد از این چانه زنی ای که به نظر 
می رسد کوتاه خواهد بود، وجود دارد تا طرفین آخرین شانس خود را برای 
گرفتن بیش ترین امتیازات امتحان کنند ولی اگر امتیازی هم در این دوره 
رد و بدل نشود، با توجه به زمینه ای که ایجاد شده، برجام را به یک صورتی 
احیا خواهند کرد. در عین حال هرچند به لحاظ فنی برجام قطعا تغییرات 
زیادی خواهد داشت برای اینکه ما از فضای برجام 2015 خارج شدیم و 
ایران پیشرفت های زیادی از لحاظ فنی و به دست آوردن دانش هسته ای 
کرده است که نمی تواند آن را معامله کند و حتما خواهان حفظ آن است. 
از آن طرف دوره هشت ساله محدودیت ها در حال سپری شدن است و 
به آن صورت قابل احیاشدن نیست و حتما با شرایط جدید تطبیق داده 
می شود. احتمالا برای دوره محدودیت ها در یک حوزه ای با زمان جدیدی 
تعریف خواهد شد و از آن طرف هم گشایش هایی در حوزه اقتصادی حتما 
خواهد بود که توام با مسائل مالی و تجاری و اقتصادی است و احتمالا 
هم صحبت هایی در رابطه با اف ای تی اف تا مسیر برای ایران هموار شود. 
بیش ترین پاداشی که شاید در این مقطع برای ایران درنظر گرفته خواهد 
شد، ورود ایران به بازار نفت و دسترسی به منابع مالی ناشی از فروش نفت 
خواهد بود. نیاز بازار نفت به قدری زیاد است که ایران هم می تواند سهم 
خود را در این بازار به دست آورد و در صورتی که مسیر روان شود، ایران 
به سرعت می تواند به مشتریان خود برگردد. روس ها بیشتر بازار خود را 
روی چین و هند متمرکز کرده اند و بسیاری از کشورها که مخالف مداخله 
روسیه در اوکراین هستند برای خرید نفت روسیه محدودیت دارند و نیاز 
به بازار ایران احساس می شود کمااینکه ونزوئلا هم با اینکه فاصله زیادی با 
اروپا دارد ولی نفت خود را به اروپا می رساند پس به طریق اولی برای ایران 
بازار مساعدتر و مسیر هم روان تر است. قطعا همه می دانند که آمریکا هم 
راه حل و هم یک مشکل اساسی است. از این رو اروپایی ها با آمریکایی ها 
توافق کرده اند و حداقل روی اصول کلی به توافقاتی رسیده اند و با اطمینان 
به ایران آمده اند و مقامات ایران را متقاعد کرده اند که مواضع آمریکایی ها 
روشن است و ایران به نوعی اطمینان حاصل کرده که با مواضع جدید 
آمریکایی می تواند به میز مذاکره برگردد تا مذاکرات را نهایی کنند. در 
این میان رقابت سیاسی و اهدافی که اسرائیل دنبال می کند به گونه ای 
است که دست از شیطنت های خود برنخواهد داشت و این هوشیاری ایران 
است که به نوعی اقدامات آسیب رسان اسرائیل را مهار و خنثی کند. هرچه 
ایران بتواند در زمینه تنش زدایی در منطقه مخصوصا با همسایگان عرب 
خودش در حوزه خلیج فارس موفق عمل کند به همان اندازه می تواند 

اسرائیل را مهار کند. 

رئیسستادکلنیروهایمسلح:
روابط ایران و پاکستان رو به توسعه است

آرمانملی:رئیس ستاد کل نیروهای مسلح در دیدار با 
ندیم رضا رئیس کمیته مشترک روسای ستاد ارتش پاکستان 
اظهار داشت: بدون تردید در سال های اخیر با تلاش فرماندهان 
و مسئولان دو کشور روابط فی مابین توسعه خوبی یافته و این 
روابط باید توسعه و استمرار یابد. سردار سرلشگر محمد باقری 
با بیان اینکه ما معتقدیم دو کشور از ظرفیت های قابل توجهی 
برخوردارند، گفت: باید در راستای تقویت همکاری های 
مشترک بیشتر تلاش کنیم؛ در 5 سال گذشته ما تعاملات و 
رفت آمد های زیادی بین مسئولان نظامی ایران و پاکستان را 
شاهد بوده ایم که این روند باید گسترش یابد و موجب ایجاد 
امنیت در مرزهای دوکشور گردیده و دو کشور در سایه این 
امنیت و آرامش روابط اقتصادی را مورد تاکید قرار دادند. وی 
ادامه داد: مساله امنیت مرزهای ایران و پاکستان از مهم ترین 
مسائل بین دو کشور بوده است و بنده در سفری که به پاکستان 
داشتم به طور جدی پیگیر موضوعات مشترک دو کشور 
به ویژه در حوزه امنیت مرزی بوده ام. سردار باقری افزود: 
رویکرد جمهوری اسلامی ایران به توسعه روابط با همسایگان 
نگاه ویژه ای دارد و این مهم در دولت جدید نیز تقویت شده 
و رو به توسعه است. رئیس ستاد کل نیروهای مسلح بیان 
کرد: در سال های اخیر روابط نظامی ایران و پاکستان توسعه 
چشمگیری داشته که این روابط سبب امنیت و اثربخشی 
در توسعه اقتصادی دو کشور شده است. وی با بیان اینکه 
منطقه ای که جمهوری اسلامی ایران و پاکستان در آن قرار 
دارند بسیار مهم و حساس است، گفت: این منطقه از حساسیت 
فزاینده ای برخوردار است به ویژه اینکه رویدادها و تحولات 
اخیر سبب مداخلات کشورهای فرامنطقه ای شده و مشکلاتی 
در سطح منطقه ایجاد کرده است. سرلشکر باقری رژیم 
صهیونیستی را در راس مداخله گری ها و زمینه ساز بی ثبات 
در منطقه اعلام کرد و گفت این رژیم با اجرای طرح هایی در 
صدد ایجاد ارتباط با کشورهای منطقه و دستیابی به اهداف 
مداخله گرانه است. وی عضویت رژیم صهیونیستی در سنتکام 
و استقرار تجهیزات و حضور آن در رزمایش ها را بسترساز ایجاد 
تهدیداتی برای منطقه عنوان کرد و افزود: ما این تهدیدات را 
برنمی تابیم و مطمئنا در قبال آن عکس العمل نشان می دهیم. 

عواملحادثهمرگبارقطارمشهد-یزد
آرمانملی:کمیسیون عالی سوانح طی اطلاعیه ای 5 
عامل بروز حادثه مرگبار قطار مشهد- یزد را اعلام کرد که 
در آن سرعت غیرمجاز و لکوموتیوران مقصر معرفی شده اند. 
اطلاعیه شماره 2 این کمیسیون اعلام کرده: تجزیه و تحلیل 
مستندات و اطلاعات مذکور حاکی از عدم رعایت سرعت 
مجاز در سیر قطار مسافری در محل سانحه، انسداد غیرمجاز 
مسیر حرکت قطار مسافری توسط بیل مکانیکی و عدم رعایت 
مقررات ایمنی در محل عملیات تعویض تراورس به عنوان 
عامل اصلی وقوع سانحه است. به منظور عدم تکرار سوانح و 
به حداقل رساندن خطای نیروی انسانی نسبت به استفاده از 
تجهیزات ایمنی و نظارتی هوشمند، اصلاح ساختار نظارت بر 
ایمنی شبکه ریلی تکمیل کادر نظارت مناطق، ارتقای سطح 
آموزش و اصلاح ساختار نظارت بر عملیات اجرایی با عنایت به 

برون سپاری فعالیت ها اقدام شود.

امروزه هوشمندسازی شهر ها در عصر فناوری و در 
سراسر جهان، در دستور کار دولت ها قرار دارد و میلیون ها 
نفر از طریق خدمات غیرحضوری و در قالب پلتفرم هایی 
خدمات غیر ضروری را به شهروندان ارائه می دهند. در 
حقیقت با پلتفرم ها و فضا های ابری که ایجاد شده، امروزه 
روند مراودات انسان ها، به طور کلی تغییر کرده و نظام 
اداری و خدماتی شهر دگرگون شده است. در این شرایط 
اطلاعات تک تک شهروندان یک شهر در این سامانه ها 
وجود دارد و از این طریق آنها خدمات غیر حضور را 
دریافت می کنند، همه این سیستم ها در شرایط امنیتی 
شدید و با کمترین خطای انسانی و سیستمی اداره 
می شود. در ایران نیز این امر در اواخر دولت احمدی نژاد 
و اوایل دولت حسن روحانی در دستور کار مسئولان و 
دولت قرار گرفت، ولی هیچگاه و حتی در زمان کرونا 
نیز به صورت جامع و درست به آن پرداخته نشد. موازی 
کاری دستگاه ها در ارائه خدمات به مردم و بی توجهی یا 
بی اعتمادی به سیستم های خارجی، یکی از اصلی ترین 
موانع در تحقق هوشمندسازی شهر ها بود. اما در یکسال 
گذشته اتفاقات و حملات سایبری پشت سرهم ثابت 
کرد که مشکل اصلی تحقق دولت الکترونیک در کشور 
چیست. مثلًا در سامانه شهرداری تهران که اطلاعات 
میلیون ها کاربر در سامانه »تهران من« قرار دارد به 

راحتی مورد حمله سایبری و ارائه خدمات به مردم به 
شدت مورد اختلال قرار گرفت. از این رو که سیستم های 
امنیتی در کشور ما با باگ های بسیار فقط توان ارائه 
خدمات دهی محدود را دارند و در مقابل حملات سایبری 
بی دفاع هستند، نباید انتظار داشت که تمام خدمات مردم 
در قالب الکترونیک ارائه شود، کما اینکه شاهد هستیم که 
مردم در خرید نان با کارت دچار سردرگمی و در نسخه 
الکترونیکی، با چالش روبه رو هستند. این در حالی است 
که در جامعه اطلاعاتی پیشرفته، شهروندان و واحدهای 
خصوصی به امنیت سیستم دولت الکترونیک اطمینان 
داشته و اکثر امور خود را از طریق آن انجام می دهند. در 
چنین فضایی دولت نیز از خلاقیت و نو آوری حمایت 
می کند. برای الکترونیکی شدن یک خدمت دولتی، 
لازم است در سه مرحله توسعه انجام گیرد. اولین مرحله 
توسعه درون سازمانی است و باید این توسعه نسبت 
به آموزش نیروها و اطمینان از عملکردشان در کنار 
حفاظت شدید از سیستم ها در دستور کار قرار بگیرد. 
در گام بعدی باید سازمان های مختلف بتوانند با یکدیگر 
ارتباط برقرار کنند، نه اینکه هر سازمانی به ارائه خدمات 
خود به صورت جزیره ای بپردازد. گام سوم و نهایی ایجاد 
سرویس از ترکیب خدمات سازمان های مختلف است که 
باعث می شود خروجی های محسوسی برای شهروندان 
ایجاد شود. زمانی که شرط نخست با مشکل روبه رو است، 
قطعا موارد بعدی نیز تحقق پیدا نخواهد کرد و باگ های 
اطلاعات و فناوری، بزرگترین مانع برسر تحقق دولت 

الکترونیک است.

یوسف مولایی
استاد دانشگاه

فرزاد فلاحیان 
مدیرحوزه کسب و کار

دولتمردان از اصول حقوقی مطلع هستند؟ 

انتخابات  مناظرات  در  روحانی  که جناب  روزی  از 
ریاست جمهوری خودشان را حقوقدان خواندند بنا به تجارب 
ایشان حداقل توقع افراد جامعه خاصه جامعه حقوقی کشور از 
عالی ترین مقام اجرایی کشور انطباق مصوبات و دستورات این 
مرجع عالی بر اصول حقوقی بود. شاید بارزترین چالش های 
حقوقی تصمیمات و مصوبات دولت جناب روحانی در 
مقطع زمانی انتشار ویروس کرونا بروز و ظهور داشت که 
در قالب مصوبات ستاد کرونا انواع و اقسام چنین مصوبات و 
دستورالعمل های ناقض اصول حقوقی و مقررات جاریه از جمله 
در بحث قراردادهای اجاره دیده شد که تبعات و آثار منفی آن 
مصوبات امروزه در قالب پرونده های تخلیه در مراجع قضائی 
دیده می شود. تبعات منفی مصوبات هیات دولت یازدهم 
و دوازدهم هرچه بود گذشت و امروز دولتی زمام امور را به 
دست گرفته که عالی ترین مقام قضائی کشور باسابقه سال ها 
کار قضائی بر مسند رئیس قوه مجریه نشسته است. داشتن 
دانش قضائی- حقوقی همراه با وعده هایی که جناب رئیسی در 
برنامه های تبلیغاتی خویش از آن یاد می کردند این توقع را در 
بدنه جامعه ایجاد کرده که لااقل این دولت از تصویب مصوبات 
فاقد بار و اندیشه حقوقی پرهیز کرده در دستورالعمل ها به آثار 
و تبعات حقوقی تصمیمات، توجه بیشتری خواهند داشت، 
چراکه هر حقوق خوانده ای می داند شاکله و پاشنه آشیل 
هر دستورالعملی ضمانت اجرایی آن است. لذا حقوقدان از 
انشای حکم و صدور دستوری که در عمل قابلیت اجرا ندارد 
پرهیز می کند. نکته قابل توجه آن است که در دولت فعلی 
علاوه بر رئیس جمهور، سخنگوی جوان ایشان نیز منتسب 
به جامعه حقوقی است و چنین ترکیبی آن توقع پیشین را 
دوصد چندان می کند. دولت در رفع و رجوع معضل افزایش 
اجاره بها به عوض اندیشه ای کارگر و موثر، اصل آزادی اراده 
اشخاص در تنظیم قراردادها را نادیده گرفته، برخلاف مُر قانون 
مدنی در فصل قراردادها خبر از تصویب مصوبه ای می دهد که 
حاصلش محدود کردن حقوق و اختیارات مالکانه مالکین است. 
دستور اخیر دولت در تمدید خودکار قراردادهای اجاره از آن 
جمله دستوراتی است که به رغم ظاهر پسندیده آن در عمل 
جز چالش و تولید اختلاف فی مابین طرفین قرارداد حاصلی 
نخواهد داشت. کاش دولت محترم پیش از اتخاذ چنین موضعی 
با یک تحقیق میدانی نگاهی به آثار طرح اصلاح یارانه ها و 
ادعای افزایش قیمت 4کالای اساسی انداخته، بلکه متوجه 
افزایش بی رویه قیمت سایر اقلام و کالاهای بی ارتباط با چهار 
کالای اساسی مورد اشاره می شد. اتفاقی که سال ها خبری از 
آن نبود و قیمت فروش هر کالایی همانی بود که بر آن درج 
شده بود، اما اخیرا با جراحی اقتصادی قاعده قیمت گذاری 
کالاها به سال هایی برگشته که هر فروشگاهی بنا به مختصات 
مکانی فروشگاه و خرج و برج خویش درصدی به قیمت درج 
شده روی کالا می افزود. بلاشک اقدام دولت در کنترل ارزش 
اقتصادی خدمات، قیمت کالاها و اجاره بها منازل مسکونی 
قابل تقدیر است اما چنانچه این اقدام بدون مطالعه و بررسی 
بازخوردهای حقوقی- اقتصادی- اجتماعی آن در قالب الزام 

قانونی بر مالکین و... تحمیل شود، در عمل گره گشا نیست. 

محمدهادی جعفرپور
وکیل دادگستری

باحضوررئیسسازمانانرژیاتمیصورتگرفت؛
بررسی قطعنامه اخیر شورای حکام در کمیسیون اصل نود

آرمانملی:سخنگوی  کمیسیون اصل نود مجلس 
شورای اسلامی از حضور رئیس سازمان انرژی اتمی در 
جلسه دیروز این کمیسیون برای بررسی اقدامات انجام 
شده در خصوص اجرای قانون اقدام راهبردی و بررسی 
قطعنامه اخیر شورای حکام آژانس بین المللی انرژی 
اتمی خبر داد. علی خضریان در توضیح جلسه دیروز 
کمیسیون اصل 90، اظهار داشت: این جلسه با حضور 
رئیس سازمان انرژی اتمی به منظور بررسی اقدامات 
انجام شده در خصوص اجرای قانون اقدام راهبردی 
و بررسی قطعنامه غیرفنی، سیاسی و ظالمانه اخیر 
شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی برگزار 
شد. وی افزود: در این جلسه رئیس سازمان انرژی اتمی 
گزارشی از اقدامات این سازمان در خصوص اجرای 
مواد و تکالیف قانون اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها 
ارائه کرد. همچنین حساسیت کمیسیون برای رعایت 
قانون و استفاده از ابزارهای موجود برای احقاق حقوق 
هسته ای مردم به آقای اسلامی منتقل شد. نماینده 
مردم تهران، ری، شمیرانات، اسلامشهر و پردیس با 
اشاره به قطعنامه غیرسازنده و غیرفنی شورای حکام، 
گفت: جای تاسف دارد که سازمان های جهانی، فنی و 
بین المللی ابزار دست آمریکا و صهیونیست ها شده اند و 
این سازمان ها در حالی در خصوص اقدامات صلح آمیز 

هسته ای ایران براساس ادعاهای بی پایه صهیونیست ها 
فعالیت های  به  نسبت  که  می کنند  نظر  اعلام 
غیرصلح آمیز رژیم صهیونیستی هیچ واکنشی نشان 
نمی دهند.  آن ها در حالی در مورد ایران قطعنامه صادر 
می کنند که چند روز قبل از آن در سفر به سرزمین های 
اشغالی با مقامات رژیم صهیونیستی روابط و منویات 
خود را علنی نمایان می کنند. سخنگوی کمیسیون اصل 
نود مجلس افزود: همچنین سوالاتی در خصوص متن 
بیانیه مشترک سازمان انرژی اتمی با آژانس بین المللی 
انرژی اتمی که در اسفندماه سال گذشته صورت گرفته 
بود و قطعنامه غیر فنی شورای حکام از آقای اسلامی 
پرسیده شد و مقرر شد پاسخ مکتوب و مستند در مهلت 
قانونی به کمیسیون اصل نود ارسال شود. وی با تاکید 
بر اهمیت سند جامع هسته ای برای مجلس و قانون 
اقدام راهبردی، اظهار داشت: مجلس بر اجرای قانون 
و تکمیل سند جامع صنعت هسته ای تاکید دارد و این 
موضوع را دنبال خواهد کرد.  مقرر شد سازمان انرژی 
اتمی گزارش های خود را در این خصوص ارائه کند. 
همچنین قرار شد سازمان انرژی اتمی گزارشی در 
خصوص ساده اندیشی های صورت گرفته در گذشته که 
موجب همکاری های غیر اصولی با آژانس بین المللی 
انرژی اتمی شده است به کمیسیون اصل نود ارائه کند.

صفحه 9

»آرمانملی«ازیکمصوبهویکتهدیددرفضایسایبریکشورگزارشمیدهد

صیانت از امنیت مردم یا فضای مجازی ؟
نمایندگانمجلسدرشرایطیهمچنانبهدنبالطرحصیانتازفضایمجازیوفیلترکردنهستندکهحملاتسایبری

بهزیرساختهایاینترنتیکشورخساراتزیادیبهاقتصادزدهاست

صفحه 4

    صباح زنگنه در گفت وگو با »آرمان ملی«:    

بحرانانرژیاروپادرازسرگیریمذاکرات
تأثیرگذاربود

عربستانبهجمعبندیهایجدیدی
دربارهایرانرسیدهاست

صفحه6

»آرمانملی«فعلوانفعالاتپیرامون
توافقهستهایرابررسیمیکند

برجامدرمسیراحیا
رابرتمالیدیروزبهقطررفت؛

باقریامروزمیرود

آرمانملی:تبعات تعرفه صادراتی بر محصولات 
فولادی از سوی دولت در راستای جبران بخشی 
از کسری بودجه درحالی رقم خورد که باتوجه به 
شرایط بد اقتصادی که گریبانگیر فولادسازان شده 
و این امر موجب کاهش درآمدهای صادراتی دولت 
از محصولات غیرنفتی شده است اگرچه دولت با 
وقفه ای چند هفته ای تعرفه صادراتی را که با واکنش 
فولادسازان مواجه شده بود کاهش داد اما سوءاستفاده 
روس ها از کاهش رقابت پذیری ایران دربازار جهانی و 
البته سودجویی چینی ها که همواره به سمت منافع ...

»آرمانملی«ازکاهشصادراتفولاددرنتیجه
سیاستهایجزیرهایگزارشمیدهد

 فولادی ها در آستانه 
حذف از بازار جهانی

صفحه 2

عکس:آرمانملی/فاطمهفتاحی

 چشم انداز آینده مذاکرات 
مثبت شده است


